
Drodzy Czytelnicy!
Okres wakacyjny i późniejszy w naszym środowisku obfitował 

w wiele ważnych wydarzeń. Poza wakacyjnym odpoczynkiem, nasi 
działacze szczebla centralnego i działacze oddziałowi i klubowi wykaza-
li ożywioną aktywność. I tak we wrześniu br. odbyło się Posiedzenie Pre-
zydium ZG PZK, na którym zapadło kilka ważnych decyzji. Odbyło się 
Walne Zebranie Sudeckiego OT PZK w Jeżowie Sudeckim, Zjazd Tech-
niczny Krótkofalowców w Burzeninie, Zjazd Stowarzyszenia Miłośników Dalekosiężnych 
Łączności Radiowych SPDXC, 60 Zjazd Polskiego Klubu UKF i 21 Zjazd Techniczny UKF, XXX 
Zjazd SP OTC w Józefowie oraz wiele lokalnych spotkań i zjazdów. Dziękuję za wzmożoną 
aktywność. Przed nami kilka ważniejszych zawodów krajowych i międzynarodowych i za-
praszam do udziału w zawodach. Z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia życzę 
wszystkim krótkofalowcom i członkom ich rodzin zdrowych, radosnych i spokojnych świąt. 
A z okazji zbliżającego się Nowego Roku życzę wszystkim powodzenia na pasmach radio-
wych, dobrej propagacji, dużo dx-ów i satysfakcji z uprawiania krótkofalarskiego hobby. 

Redaktor naczelny KP Tadeusz Pamięta SP9HQJ
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Polski Związek Krótkofalowców jest wiodącą organizacją, skupiającą osoby zainteresowane różnymi formami łączności radiowej i wykorzystaniem ich dla  rozwoju własnego 
i dobra społecznego. PZK dba o rozwój służby radioamatorskiej i radioamatorskiej satelitarnej w Polsce. PZK jest reprezentantem osób zainteresowanych technikami radiowymi 
wobec instytucji państwowych i organizacji społecznych, krajowych i zagranicznych.

Posiedzenie 
Prezydium ZG PZK

17 września br., w siedzibie sekretaria-
tu ZG PZK w Bydgoszczy przy ul. Wojska 
Polskiego 65A pok. 204, odbyło się po-
siedzenie Prezydium ZG PZK, w którym 
wzięli wszyscy członkowie Prezydium oraz 
3 członków GKR PZK, z przewodniczącym 
Stanisławem SQ2EEQ na czele. 

W toku posiedzenia skarbnik PZK Jan 
SP2JLR przedstawił aktualną sytuację finan-
sową Związku stwierdzając, że sytuacja jest 
stabilna. Wg informacji skarbnika PZK stan 
finansów Związku na dzień 16 września 2022 
roku, który przedstawia się następująco: 
ZG PZK konto główne: 24 934,46 zł., lokata 
5,11% 22.07–18.10.2022 kwota: 100 000,00 
zł., 1% OPP: 62 718,40 zł, w tym środki za rok 
2021, lokata 5,12% 28.07–27.10.2022 kwo-
ta: 100 000,00 zł., oddziały terenowe PZK: 
171 091,41 zł. Razem: 458 744,27 zł. Skarbnik 
omówił niektóre elementy realizacji budże-
tu, w tym: składki członkowskie, których 
wpłynęło o 11.000 zł więcej niż założono. 
Obecnie na liście wg systemu OSEC jest 3350 
członków indywidualnych i 377 pozostałych. 
W sumie jest mniej o 104 członków w sto-
sunku do roku ubiegłego.

Omówiono braki w dokumentach księ-
gowych. Księgowość sporządziła wykaz 
zaległości w dokumentach. Sytuacja jest 
niepokojąca, ponieważ pod koniec roku 
występuje znaczny zakres prac związanych 
z wyjaśnianiem i prostowaniem błędów 
w dokumentacji przychodzącej z oddziałów 
terenowych PZK. Sprawy zaległości w do-

kumentach będą na bieżąco rozwiązywa-
nie i zostaną podjęte działania mające na 
celu jak najszybsze uzyskanie brakujących 
dokumentów z poszczególnych OT. Zesta-
wienie braków w dokumentach zostanie 
rozesłane do poszczególnych OT.

Przed nami inwentaryzacja. Zarządzenie 
o niej wyda Prezes PZK. Zwykle Prezes PZK 
powołuje najpierw komisje likwidacyjne. Ża-
den z OT po informacji Skarbnika przekaza-
nej podczas posiedzenia ZG PZK 18.06.2022 
nie zawnioskował o powołanie komisji likwi-
dacyjnych. Prezesi OT powinni przedstawić 
kandydatury do komisji spisowych, które 
powoła Prezes PZK. Termin powołania Komi-
sji Spisowych to 15 października br. 

Polityka informacyjna PZK wymaga po-
prawy. Bardzo dużo zależy od przedstawicieli 
PZK, którzy uczestniczą w różnych spotka-
niach i zebraniach. Piotr SP2JMR zwrócił uwa-
gę na potrzebę informowania o najważniej-
szych sprawach w PZK, takich jak sytuacja 
finansowa, sprawy członkowskie, wydarzenia, 
które były i nadchodzących. Poinformował 
o założeniu nowego profilu PZK na Facebo-
oku. Marek SP3AMO zauważył, że na forum 
dyskusyjnym znajdującym się na portalu 
PZK niewiele się dzieje, a szkoda, bo jest to 
nasz własny kanał informacyjno-dyskusyjny. 
Zaproponowano zwiększenie aktywności 
informacyjnej OT, czyli informowanie o wyda-
rzeniach nawet tych niszowych. Ważne infor-
macje powinny być przekazywane do Komu-
nikatów PZK oraz na profil PZK na Facebooku. 

Dyskutowano o terminach posiedzeń 
ZG PZK oraz o zmianie terminów opłacania 
składek członkowskich. 
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PZK na 5-leciu WOT 
w Zegrzu

28 września br. w Dowództwie Wojsk 
Obrony Terytorialnych w Zegrzu przy od-
była się uroczystość 5-lecia WOT, w któ-
rej, poza Dowódcą WOT Generałem broni 
Wiesławem Kukułą, wzięli udział: przed-
stawiciel Prezydenta RP, Minister Obrony 
Narodowej Mariusz Błaszczak, Szef Sztabu 
Generalnego Generał armii Rajmund An-
drzejczak, przedstawiciele Sejmu i Senatu 
RP, dowódcy wojsk operacyjnych i związ-
ków taktycznych, przedstawiciele organi-
zacji pozarządowych wspierających Wojsko 
Polskie. Polski Związek Krótkofalowców 
reprezentował prezes PZK Tadeusz Pamięta 
SP9HQJ wraz z Krzysztofem Gaudnikiem 
SP7WME – przedstawicielem PZK ds. kon-
taktów w Dowództwem WOT. W czasie 
uroczystego rautu przedstawiciele PZK 
wręczyli generałowi Wiesławowi Kukule 
okolicznościowy grawerton z życzeniami 
powodzenia na następne lata. 

Info: Tadeusz SP9HQJ

Zjazd SPDXC
Tegoroczny zjazd Stowarzyszenia Miło-

śników Dalekosiężnych Łączności Radio-
wych odbył się w dniach 30 września – 2 
października br. w Hotelu „Nad Zalewem” 
w Kobylej Górze. Na stronie https://spdxc.
org/index.php/sp-dx-club/spdxc-info/ite-
m/1128-hq2022 nowo wybrany prezes 
SPDXC napisał:

W imieniu Zarządu oraz swoim chciał-
bym bardzo podziękować za tak liczne 
przybycie na Zjazd i wspaniałą atmosferę. 
W sumie odwiedziło nas blisko 100 osób, 
co jest wielkim sukcesem i niewątpliwie był 
to jeden z liczniejszych Zjazdów ostatnich 
lat. Bardzo się cieszę, że mogliśmy spotkać 
nowych członków, kandydatów, nowych 
uczestników, którzy po raz pierwszy byli 
na corocznym spotkaniu SPDXC. Ogromnie 
jestem wdzięczny całej ekipie „starszej mło-
dzieży” – seniorów, którzy nas odwiedzili. 

Stokrotnie dziękuję Wam za to, że mieliście 
siłę i ochotę z nami się spotkać oraz wes-
przeć nas swoją wiedzą i doświadczeniem. 
Tegoroczny Zjazd utwierdził mnie w prze-
konaniu, że jesteśmy silną grupą z wielkim 
potencjałem i wiedzą, potrafimy się jedno-
czyć i pomagać sobie wzajemnie. Obyśmy 
zawsze byli dla siebie życzliwi i pomocni, 
profesjonalni w każdym calu – to powinno 
zawsze wyróżniać Członków Stowarzysze-
nia SPDXC.
Oto nowy skład Zarządu:
Prezes – SP5ADX Radosław (Radek)
Wiceprezes – SP8NTH Grzegorz
Wiceprezes ds. sportowych – SQ9S Adam
Sekretarz – SP7GAQ Andrzej
Skarbnik – SP7CVW Jerzy

Bardzo dziękujemy wszystkim za za-
ufanie i wybranie nas na kolejną kadencję. 
Jak widzicie skład osobowy został trochę 
„odmłodzony”. W końcu młodzież też musi 
się nauczyć prowadzić Stowarzyszenie ;-), 
aby funkcjonowało jak najlepiej przez ko-
lejne lata. Nie ukrywam, że już mamy nowe 
pomysły, projekty oraz ambicje. W moim 
przekonaniu stanowimy fajny team, przyja-
ciół z różnymi doświadczeniami i tempera-
mentami. Liczę na to, że współpraca będzie 
się układała i jej owocem będzie ożywie-
nie Stowarzyszenia, pozyskanie nowych 
środków z dotacji, rozwój informatyczny, 
rozpalenie ducha DX huntera! Dziękuję 
wszystkim – bez wyjątków, bez Was nie 
było by tego co mamy!

Licznie mnie pytacie gdzie będzie ko-
lejny Zjazd. Wielu z Was ponownie chciało 
by powrócić do Jarnołtówka. Były też pro-
pozycje na okolice Bydgoszczy. Zapew-
niam, że organizację kolejnego spotkania 
rozpoczniemy dużo wcześniej, aby uniknąć 
braku wolnych terminów, wstępne rezer-
wacje dokonamy z dużym wyprzedzeniem. 
Nie jest to proste zadanie obecnie, ale ru-
szamy pełną parą. Kobyla Góra przechodzi 
do historii, mam nadzieję, że Wam się po-
dobało. Kobyla Góra przechodzi do historii, 
mam nadzieję, że Wam się podobało.

Info: Radek SP5ADX, zdjęcia: Grzegorz SP8NTH

Prezydium biorąc pod uwagę dotych-
czasową współpracę PK UKF z PZK wyraziło 
zgodę na umieszczenie logo PZK na dyplo-
mie SP VHF wydawanym przez PK UKF. 

Piotr SP2LQP omówił sprawę odwołania 
SP DX Contestu 2022 przez Komisję tych 
zawodów, pomimo zajęcia jednoznaczne-
go stanowiska przez Prezydium ZG PZK, 
które polegało na tym, że SP DX Contest 
2022 powinien się odbyć z wykluczeniem 
klasyfikacji stacji rosyjskich i białoruskich. 

Piotr SP2LQP przedstawił temat poro-
zumienia o współpracy zawartego z SP 
DX Klubem w 2016 r. i wyraził opinię, że 
w obecnej sytuacji porozumienie to po-
winno być renegocjowane. Otrzymał na to 
akceptację członków Prezydium.

Przedyskutowano propozycje zmian 
w Regulaminie Obsługi QSL Członków PZK. 

Piotr SP2LQP omówił propozycje zmian 
w statucie PZK – sprawy członkowskie, 
w tym rozgraniczenie członkostwa zwy-
czajnego od nadzwyczajnego, temat klu-
bów PZK i innych, w tym uprawnień zarzą-
dów OT w stosunku do klubów. W najbliż-
szym czasie wspólnie z Piotrem SP2LQP 
nad Statutem PZK będzie pracował Marek 
SP3AMO.

Protokół z posiedzenia Prezydium znaj-
duje się na stronie PZK.

Info: Piotr SP2JMR

Administrator zasobów 
informatycznych PZK

28.09.2022 nastąpiła zmiana admi-
nistratora zasobów informatycznych 
Polskiego Związku Krótkofalowców. Od 
28.09.2022 trwa audyt bezpieczeństwa 
i porządkowanie dostępów do systemów 
PZK. Tego dnia wszystkie dostępy do za-
sobów i baz danych zostały wycofane. Aby 
odzyskać dostęp, proszę napisać na adres 
poczty elektronicznej admin@pzk.org.pl. 
W treści maila proszę zawrzeć nazwę kon-
ta FTP i zasoby, do których było ono przy-
pisane, a także wymienić bazy danych, 
do których zgłaszający miał dostęp. Po 
weryfikacji dostępy zostaną natychmiast 
przywrócone.

73! Jakub SQ2PMN, admin@pzk.org.pl

DOwóDCA wOT GENERAŁ BRONI wIESŁAw KUKUŁA I PREZES PZK 
TADEUSZ PAMIęTA SP9HQJ

UCZESTNICy TEGOROCZNEGO ZJAZDU SP DX KLUBU w KOByLEJ GóRZE
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Zjazd PK UKF i Zjazd 
Techniczny UKF

W dniach 19–21 sierpnia br. w Zieleńcu 
odbył się 60. Zjazd Polskiego Klubu UKF i 21. 
Zjazd Techniczny UKF, w którym uczestni-
czyło ponad 100 osób. W Zjeździe tym wziął 
udział prezes PZK Tadeusz SP9HQJ oraz go-
ście z zagranicy, tj. z Czech, Słowacji i Ukrainy. 

W czasie spotkania Zespół SN7L z rąk 
przewodniczącego Kapituły Nagrody Piotra 
SP2JMR otrzymał specjalną nagrodę za 
zasługi za rok 2022. Również Alex IV3KKW, 
członek Komitetu Wykonawczego IARU 
R1, będący jednocześnie przewodniczą-
cym grupy contestowej IARU Reg.1 VHF+, 
wręczył zespołowi SN7L nagrodę za wygra-
nie zawodów IARU 144 MHz 2021. Zespół 
SN7L wygrał też najważniejsze europejskie 
zawody osiągając drugi najlepszy wynik 
w historii! Nagrody z rąk prezesa PK UKF 
Tomka SP5CC otrzymali Janusz SP9FIH, Le-
szek SP6CIK oraz Koledzy z Czech tj.: Pavel 
OK1AIY, Vlad OK1VPZ, Matej OK1TEH, Milan 
OK1UFL, Zdenek OK1DFC i osoby wygła-
szające referaty. Główną atrakcją spotkania 
była wizyta na kontestowej stacji Kłodzkiej 
Grupy EME w miejscowości Gaj. 

W czasie spotkania wygłoszono ciekawe 
referaty na tematy krótkofalarskie. Podczas 
trwania Zjazdu Leszek SP6CIK dokonał we-
ryfikacji kart QSL do dyplomów ARRL DXCC 
i VUCC. Przemek SP7VC natomiast ofero-
wał, wpisując specjalną dedykację, swoją 
książkę „Z radiem przez świat”. 

Pełne sprawozdanie ze spotkania wraz 
ze zdjęciami opublikowane zostało na stro-
nie https://pk-ukf.pl/60-zjazd-pk-ukf-zie-
leniec-19-21-sierpnia-2022r/

Info: Jacek SP1CNV

Walne Zebranie 
Sudeckiego OT PZK

24.09.2022 r. na Górze Szybowcowej 
koło Jeleniej Góry, z udziałem wiceprezesa 
PZK Marka SP3AMO, odbyło się kolejne, 
cykliczne spotkanie Sudeckiego Oddziału 
PZK. Otworzył je prezes Sudeckiego OT 

PZK Jerzy SP6BXP przedstawiając ogólną 
sytuację Oddziału. Marek SP3AMO z kolei 
omówił sytuację finansową PZK, w tym od-
działów terenowych. Poinformował o roz-
poczęciu dyskusji na forum PZK na temat 
sposobu i terminu płatności składek. Przy-
pomniał też, że OT 13 PZK nie ma swojego 
członka w Zarządzie Głównym PZK i dobrze 
by było go wybrać, a dokonać tego może 
Zarząd Oddziału. Brak członka ZG ograni-
cza wpływ danego OT na decyzje i uchwały 
podejmowane na szczeblu centralnym. 

W dalszej części spotkania Jerzy SP6BXP 
ocenił szanse na rozwój krótkofalarstwa nie 
tylko w Oddziale, ale i w Polsce, wskazując 
na różne niekorzystne trendy. 

SP6TGI przedstawił sytuację finansową 
Oddziału, która przedstawia się następu-
jąco: wpływy 10551 zł, wydatki 10274, na 
koncie znajduje się 207 zł. Poza tym bank 
podniósł opłaty za miesięczną obsługę 
konta. Należy rozważyć znalezienie innego 
banku z mniejszymi kosztami. 

Po części oficjalnej Leszek SP6CIK prze-
kazał informacje dotyczące swoich wypraw 
DX-owych, kalkulacje kosztów sprzętu, 
transportu, procedur uzyskania pozwoleń 
na pracę z kraju DX-a oraz wymaganego 
czasu trwania ekspedycji od startu, do 
powrotu do domu. Z kolei Mariusz SQ6DG 
przedstawił szereg anten na fale krótkie, 
szczególnie przydatnych do pracy tereno-
wej wraz z osprzętem. 

Info: Marek SP3AMO.

XXX Zjazd SP OTC 
w Józefowie

W dniach 26–28 sierpnia 2022 r. w Jó-
zefowie koło Sławy odbył się XXXIII Zjazd 
Klubu Seniorów PZK – SPOTC, zorganizo-
wany przez Józefa Sielickiego SP3GAX. 
Sprawozdanie władz za miniony rok przed-
stawił prezes Klubu Grzegorz Walichnow-
ski SP3CSD. Podkreślił on, że w minionej 
kadencji Klub zorganizował m.in. zawody 
SPOTC zakończone przekazaniem grawer-
tonów i dyplomów dla zwycięzców w po-
szczególnych kategoriach. Klub objął też 

patronatem wystawę/konkurs „Odbiorniki 
amatorskie SP 2022” na tegorocznym Zjeź-
dzie Technicznym w Burzeninie. SPOTC suk-
cesywnie gromadzi informacje i zabytkowy 
sprzęt historyczny, dotyczący krótkofalar-
stwa w Polsce. W Zjeździe uczestniczył też 
wiceprezes PZK Marek Kuliński. 

W ramach Zjazdu odbyła się ciekawe 
wycieczki po okolicy. Z kolei Mieczysław 
Czarnecki SP3CMX przeprowadził wykład/
prezentację dot. historii nowych emisji 
radiowych na Ziemi Lubuskiej, przedsta-
wiając m.in. zabytkowy, unikatowy sprzęt 
do pracy emisjami SSB, SSTV, RTTY, ATV, 
dokumentując wszystko historycznymi 
zdjęciami i zapisami z minionych dekad. 
Materiał filmowy Mieczysława SP3CMX 
można obejrzeć na stronie https://youtu.
be/ywl1h1L5FWU. Odbyło się też wiele 
spotkań w indywidualnych grupach. Moż-
na było też zobaczyć z bliska jacht Józka 
SP3GAX, przystosowany do łączności radio-
wych z każdej wodnej lokalizacji na ziemi. 
Marek SQ5GLB i Ryszard SP3HBF, jako kapi-
tanowie żeglugi wielkiej, udzielali zaintere-
sowanym wyczerpujących informacji. 

W Zjeździe uczestniczył 97-letni, zasłu-
żony nestor krótkofalarstwa SP i założyciel 
Klubu SP OTC Jan Żurek SP3HD z Wolsztyna. 

Więcej informacji na temat Zjazdu na 
stronie http://spotc.pzk.org.pl/471-uczest-
nicy-xxxiii-zjazdu-otc-w-jozefowie

Vy 73 – Mietek SP3CMX (wiceprezes SPOTC)

Krótkofalarska Jesień 
na Pogórzu 2022

Kolejne 37. Spotkanie Krótkofalowców 
pod nazwą „Krótkofalarska Jesień na Po-
górzu – Jodłówka Tuchowska 2022” już za 
nami. I tym razem spotkanie odbyło się 
ono w malowniczej scenerii w Bacówce „Na 
Brzance” w Jodłówce Tuchowskiej. W tym 
roku pogoda okazała się ponura, ale nie 
zmroziło to humorów uczestnikom spotka-
nia. W piątek dołączyło do organizatorów 
sporo gości, którzy uświetnili wieczorne 
biesiadowanie przy ognisku. Od rana w so-
botę w zadaszonym miejscu odbywała się 
giełda, a około południa zrobiono pamiąt-
kowe zdjęcie, po czym prezes Tarnowskie-
go OT PZK Janusz SP9LAS podsumował 
„Zawody Tarnowskie 2022” i wręczył trofea. 
Odbyło się też losowanie ciekawych na-
gród. Wieczorem bawiliśmy się do późna, 
posilając się pysznymi daniami z grilla i ko-
ciołka. Najbardziej wytrwali przenocowali 

UCZESTNICy 60. ZJAZDU SP UKF w ZIELEńCU

UCZESTNICy XXXIII ZJAZDU SP OTC w JóZEFOwIE
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Silent KeyS

W ostatnim czasie odszli od nas  
na zaWsze Koledzy:

Radosław tRiebe SQ7lRt 
włodzimierz RydecKi 

sP6Urz
władysław Poniżnik 

SP5QAc
Jerzy żabiński SP3AXJ
mARiAn KocuR SP9SnH
Józef dworski sQ9fii
mieczysław sP4LXm/

kd3fbV
mirosław Kołodziej 

sQ6cnm
Ryszard czajkowski 

SP5GKn
Stefan zięba  

sP9wtf/sP9QrP
cześć ich pamięci! 

w schronisku, a niedzielny poranek rozpo-
częli od porannego spaceru po okolicy.

W imieniu Zarządu OT 28 PZK serdecz-
nie dziękuję osobom, które wspomogły 
nas w zorganizowaniu tego spotkania, 
a w szczególności: Radkowi SP9EKP, Mar-
kowi SQ9CAQ, Rafałowi SQ9OL oraz Ja-
nuszowi SP9JZT. Nie sposób nie wspo-
mnieć o dwóch wytrwałych operatorach 
tj. o Zbyszku SP9IEK oraz Marku SQ9CAQ 
pracujących na radiostacji pod znakiem 
okolicznościowym SN150JS. Do zobaczenia 
za rok. Informacja i wiele zdjęć ze spotkania 
znajduje się na stronie https://www.sq9z.
eu/sp9pta/JT2022/index.html

Info: SP9RHN

50-lecie klubu SP9PRO 
w Rybniku

27 września 2022 roku w Rybniku człon-
kowie klubu krótkofalowców SP9PRO z Ryb-
nika podczas uroczystego spotkania świę-
towali 50-lecie działalności. Na spotkanie, 
oprócz członków klubu przybyli: prezes PZK 
Tadeusz Pamięta SP9HQJ, prezes Rybnickie-
go Oddziału PZK Eugeniusz Kowol SQ9HZM, 
honorowy członek klubu Alfred Jabłoński 
SP9CTW oraz wspomagający eterową ak-
tywność klubu Kazimierz Malczyk SP9GFI. 

Zebranie otworzył Wojciech Kłosok 
SP9PT i przedstawił krótką historię klu-
bu SP9PRO, po czym członkowie klubu 
przywołali z pamięci wiele wydarzeń, jakie 
towarzyszyły powstaniu klubu i jego ak-
tywności na przestrzeni lat. Przypomniano 
ludzi współtworzących klub i jego historię, 
osiągnięcia sportowe oraz wiele spotkań 
z przeszłości, podczas których poznawali-
śmy się na falach eteru i bezpośrednio. 

Pomysł powstania klubu zrodził się 
w 1971 roku w głowach inżynierów gór-
niczych Rybnickiego Okręgu Węglowego 
i krótkofalowców: Romana Pustołki SP9RU 
i Wojciecha Kłosoka SP9PRO. Najpierw była 
licencja nasłuchowa SP9-2185 oraz poszuki-
wanie członków. Pierwszym prezesem klubu 
został Wojciech Kłosok SP9PT, a pierwszą 
siedzibą klubu było pomieszczenie w ów-
czesnej dyrekcji Rybnickiego Zjednoczenia 
Przemysłu Węglowego. Po zamontowaniu 
anteny nadawczo-odbiorczej pierwsze wej-
ście w eter pod znakiem SP9PRO nastąpiło 
w 1972 roku. Z biegiem lat do klubu zaczęło 

przybywać coraz więcej krótkofalowców. 
Organizowano spotkania i prelekcje, wymie-
niano się doświadczeniami operatorskimi 
i techniczno-konstrukcyjnymi, integrowano 
lokalne środowisko. W latach 1975 do 1984 
(z przerwą na stan wojenny) organizowa-
no zawody pod nazwą „Tydzień Techniki 
ROW”. Były też prace z radiostacją w terenie, 
np. w ramach letnich zgrupowań harcer-
skich, ekspedycje UKF-owe, aktywowano 
gminy w ramach programu dyplomowe-
go PGA. Klubowicze doskonalili swoje an-
teny i przystępowano do pracy DX-owej. 
Klub upamiętniał rocznice krótkofalarskie 
i ważniejsze wydarzenia historyczne pra-
cując m.in. pod znakami: 3Z9IARU,HF70A, 
3Z0SITG. W 2013 roku w Rybnickim OT PZK 
pracowano w ramach akcji: „Dni Aktywno-
ści ROW”, następnie „Konkurs Rybnickiego 
Okręgu Przemysłowego”, „Konkurs Rybnicki”, 
a od 2018 roku do chwili obecnej „Zawody 
Rybnickie”. Od kilku lat w ramach „Barbórki” 
organizowane są uroczyste spotkania zwią-
zane z podsumowaniem zawodów, ogłosze-
niem wyników i wyróżnieniem zwycięzców 
zawodów. Stałym elementem tych grudnio-
wych spotkań jest obecność zaproszonych 
gości specjalnych, przeważnie uczestników 
wypraw DX-owych mijającego roku np. 
Janusza SP9FIH, Leszka SP3DOI, Jerzego 
SP3GEM oraz Leszka SP6CIK. Ważnym wyda-
rzeniem była akcja upamiętnienia znanego 
DX-mana Piotra Sanecznika SP9QMP, który 
po chorobie odszedł w 2020 r. Od sierpnia 
2021 r. do sierpnia 2022 r. pracowano pod 
znakiem HF74QMP. Klub posiada ponad 300 
potwierdzonych podmiotów DXCC. Aktu-
alnie klub zrzesza najlepszych operatorów 
– DX-manów biorących udział w zawodach 
krajowych i międzynarodowych.

Obecny na uroczystości prezes PZK Tade-
usz SP9HQJ w imieniu Zarządu Głównego 
PZK wręczył dla zespołu klubowego SP9PRO 
oraz Wojciechowi SP9PT grawertony z po-
dziękowaniem za aktywność i zasługi dla 
rozwoju krótkofalarstwa. Okolicznościowe 
dyplomy z rąk prezesa PZK za szczególne 
zasługi na rzecz PZK otrzymali: Eugeniusz 
SQ9HZM, Wiesław SQ9V i Adam SQ9S. 

Sprawozdanie ze spotkania autorstwa 
Henryka SQ9MZ oraz zdjęcia Szczepana 
SQ9PRL na stronie https://ot31.pzk.org.pl/
index.php/2022/10/05/uroczyste-spotkanie-
z-okazji-jubileuszu-klubu-sp9pro/.

Info: Tadeusz SP9HQJ

XVII Beskidzki Piknik 
Krótkofalarski 
Zarzecze 2022

Piknikowo wystartowaliśmy w 2006 r. 
i bez przerwy pandemicznej dotrwaliśmy 
do teraz, a tegoroczne trzydniowe spo-
tkanie krótkofalowców w dniach 26–28 
sierpnia br. wykazało, iż nadal jesteśmy 
pozytywnie zakręceni radiowo, że ominęły 
nas spory polityczne i światopoglądowe. 
Podczas biesiady królowały nasze tematy 
radiowe, więc po naszemu wszyscy „fe-
drowali”. Dyrekcja i pracownicy Szkolnego 
Schroniska Młodzieżowego w Zarzeczu 
w Gminie Łodygowice ponowne okazali 
się być bardzo przyjaznymi dla krótkofa-
lowców. Część uczestników przybyła na 
spotkanie kamperem oraz samochodami 
z przyczepami kempingowymi, gdyż na 
miejscu są takie możliwości. Beskidzkiemu 
Piknikowi Eterowemu towarzyszyła wspa-
niała słoneczna aura, stąd chętni korzystali 
z basenu kąpielowego. Realizacja możliwa 
była dzięki współpracy z samorządem Gmi-
ny Łodygowice oraz samorządem powia-
towym Starostwa Żywieckiego. Beskidzki 
Piknik Eterowy dla ducha oferował prezen-
tacje, prelekcje i wykłady. Przemek SP7VC 
relacjonował „na świeżo” swoją wyprawę 
do Norwegii, Bronek SP9WZO przedstawił 
swoje bogate doświadczenia w zakresie 
łączności cyfrowych, a Mirosław SQ9JXF 
zaznajomił zgromadzonych z tematem sieci 
łączności kryzysowej na Podbeskidziu.

Info: Żywiecki Klub KrótkofalowcówSP9PSB,  
Józef SQ9EJ i Henryk SP9FHZ

UCZESTNICy SPOTKANIA NA BACówCE „NA BRZANCE


